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Förslag till riksdagsbeslut 

Riksdagen tillkännager för regeringen som sin mening vad som anförs i mot-

ionen om överföring av ägarskapet för försvarsanläggningar från Fortifikat-

ionsverket till Försvarsmakten. 

Motivering 

Sedan ett antal år tillbaka har ägarskapet av Försvarsmaktens kaserner över-

gått till Fortifikationsverket. Systemet fungerar numera så att Fortifikations-

verket sedan hyr ut lokalerna till Försvarsmakten till vad som vanligtvis anges 

vara så kallade marknadshyror. Detta system är dock inte oproblematiskt. För 

att ta ett enskilt exempel så kan det diskuteras hur hög efterfrågan egentligen 

är på krigsflygbaser i Norrlands inland på den öppna marknaden. Sannolikt 

finns det endast en tänkbar hyresgäst, nämligen Försvarsmakten, i vilket fall 

”marknadshyran” – om det nu verkligen vore marknaden som avgjorde hy-

resnivån – torde vara försumbar. Så förefaller dock inte systemet fungera. Det 

framstår utöver detta som samhällsekonomiskt bakvänt att försvaret tvingas 

betala för lokaler som i vissa fall kan vara byggda i egen regi för årtionden 

sedan (eller mer). 

Kostnaderna för försvarets lokaler är en stor utgiftspost för myndigheten 

och det går inte att komma undan att dessa kostnader sannolikt skulle kunna 

användas för att förbättra Sveriges försvarsförmåga istället för att låta pengar-

na gå runt i systemet. Det är min mening att det är rimligare ur försvarssyn-

punkt att ägarskapet av de kaserner och övriga försvarsanläggningar som 

brukas av Försvarsmakten också överförs till Försvarsmaktens ägo. 
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Stockholm den 4 oktober 2012  

David Lång (SD)  
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